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Inhoudelijk  

Aanleiding Nieuw voorstel voor vervolgaanpak  

Bevoegdheid GS 

Toelichting  
 

De voorzitter van de Tafel van 15, de heer Polman, heeft op 23 
maart de betrokken overheden geïnformeerd over de gewijzigde 
koers op basis van de zienswijzen die zijn ontvangen over het 
oorspronkelijke plan.  
De focus is nu gericht op het vinden van een visie voor de lange 
termijn en concrete samenwerkingen op de korte termijn. 
Samengevat gaat het om gezamenlijk oplossingen te vinden voor 
de uitdagingen waarvoor Zeeland nu en in de toekomst voor 
staat. 

Kosten en dekking n.v.t. 

Overige informatie Afdoeningsvoorstel aan Provinciale Staten is deze brief te 
behandelen in de commissie Bestuur van 22 mei 2015. 
 
Op 27 mei vindt tevens een netwerkbijeenkomst plaats voor alle 
Zeeuwse bestuurders, met een inhoudelijk deel. U kunt de datum 
alvast noteren, de uitnodiging volgt. 
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Geachte voorzitter,

Bij brief van 16 december 2014 hebben wij u geTnformeerd over de uitgangspunten voor een vervolgaanpak
van de Tafel van 15. In aansluiting hierop doen wij u hierbij toekomen een brief van de Tafel van 15 met daarin

een uitgewerkt voorstel voor het vervolg. Wij zijn van plan het functioneren van de Tafel van 15 over 2 jaar te

evalueren.
In* de brief is tevens een netwerkbijeenkomst - met ook een inhoudelijk doel - aangekondigd op 27 mei 2015

voor alle Zeeuwse bestuurders.De definitieve uitnodiging hiervoor volgt nog.

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben ge]rnformeerd.

Hoogachtend,

gedeputeerde staten, A ,4, --
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Het Dagelijks Bestuur van waterschap Scheldestromen

Gedeputeerde Staten van de Provincie Zeeland

Middelburg, 23 maart 2015

Betreft: Tafel van 15 -vervolgaanpak

Geacht Bestuur,

Vorig j_aar heeft uw bestuur gereageerd op het plan van aanpak "Zeeland ZO" van de Tafel van 15.

Nadat alle Zeeuwse overheden inhoudelijk hadden gereageerd op het plan, heeft u in december

2014 hierover een voortgangsbericht ontvangen. In dit bericht is door de Tafel van 15 geconstateerd
dat de discussie naar aanleiding van het plan van aanpak zich vooral gericht heeft op de structuren

en de bestuurlijke organisatie. Het geformuleerde doel en de voorgestelde aanpak in "Zeeland ZO"

hebben bij veel organisaties vragen opgeroepen over:

-de autonomie van de vijftien Zeeuwse overheden:

-de wisselwerking tussen de Tafel van 15 en de bestaande samenwerkingsverbanden;

-de betrokkenheid van de maatschappij en

-de bevoegdheden en input van gemeenterade% provinciale staten en de algemene vergadering van

het waterschap.

Op basis van deze reacties concludeerde de Tafel van 15 in het voortgangsbericht van december

2014 #al dat er te weinig draagvlak is om met dit plan van aanpak verder te gaan. De zienswijzen,
waaronder die van uw bestuur, worden bij deze formeel afgehandeld door het plan van aanpak los te

laten.
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Hoe nu verder?

De directe aanleiding om de Tafel van 15 op te richten waren de kabinetsplannen om het

binnentands bestuur te moderniseren. Als Zeeuwse overheden kozen we er unamem voor om zelf

onze toekomst te bepalen en met een tegengetuid te komen: een egen plan dat een adequaat
antwoord geeft op de huidige en toekomstige inhoudelijke en maatschappelijke opgaven die op ons

afkomen. De kabinetsplannen zijn uiteindelijk niet uitgevoerd en het plan van aanpak van de Tafel

van 15 bleek niet het juiste insteek te zijn, maar de opgaven blijven. Zo moet iedere overheid in

Zeeland steeds meer en complexere taken uitvoeren, met steeds minder geld. Een sterke en

concurrerende economie, een arbeidsmarkt die aansluit bij de vraag, de verduurzaming van de

economie, duurzame energie opwekking, de maatschappelijke transitie (bouwen, voorzieningen,

zorg), toeristisch-recreatieve ontwikkelingen en een teruglopend aantal inwoners waardoor het

steeds moeilijker wordt om ziekenhuizen, scholen, bibliotheken en andere voorzieningen in de buurt

van alle inwoners te houden. Dit zijn slechts een paar voorbeetden van de opgaven waar we als

overheden de komende jaren voor staan De provincie, het waterschap en de gemeenten kunnen

afzonderlijk van elkaar niet op alle opgaven een oplossingen bieden. Soms hebben we simpelweg
elkaar daarvoor nodig omdat we samen sterker zijn.

We moeten niet wachten totdat de opgaven zo groot zijn dat we vanuit een crisisstuatie moeten

handelen of niet wachten totdat een volgend kabinet weer met nieuwe, wellicht weervan bovenaf

opgelegde plannen voor bestuurhjke hervorming komt. De beste optie is uitgaan van de eigen kracht

en kwahtenten en de tijd benutten die we nu hebben gewonnen, om m alle rust gezamenlijk een

ne,Jwe, egen aanpak te bedenken. Eent]e de oplossingen bredt voor problemen die we niet alleen -

of binnen de huidige samenwerkingsvormen - onvoldoende aankunnen.

In* de zienswijzen op het oorspronkelijke plan benadrukken alle Zeeuwse overheden los van elkaar de

grote waarde die zij hechten aan samenwerking binnen de provincie. We zijn er daarom van

overtuigd dat naast de noodzaak, ook de wil er is om door te gaan. De Tafel komt daarom met een

nieu,v voorstel voor het vervolg, dat recht doet aan de lessen die geleerd zijn in het oorspronkelijke

proces, dat inspireert om samen aan de slag te gaan en zich alleen richt op punten die meerwaarde

hebben.

Functie Tafel van 15

Om tot een meuwe aanpak te komen, moet eerst het hoofddoet van de Tafel van 15 hetder zijn. Wat

willen we (htermee) bereiken en wat niet? De primaire functie van de Tafel van 15 is die van een

ontmoetngsplatform van alle dagelijks besturen van de Zeeuwse overheden De Tafel is immers het

enige platform waar alle vijftien overheden aan tafel zitten en delen wat hen bezig houdt Die

hoofddoelstelling wo-dt geconcretiseerd m drie doelen, die hieroider staan beschreven De focus

van de eerste twee llgt op het vinden van een visie voor de lange termijn. Het derde doel ncht zich

juist meer op concrete samenwerkingen op korte termijn:

1. Het opstellen van een herkenbare strategische agenda met de belangrijkste Zeeuwse

maatschappelijke opgaven die de komende jaren gezamenlijk opgepakt moeten worden.

Hierbij wordt gebruik gemaakt van bouwstenen die al voorhanden zijn zoals de strategische
agenda van Stuurgroep IJzendijke, Zeeland 2040 en de uitkomst van Gemeente 2020. De



agenda wordt daarna gefilterd: bij welke onderwerpen voegt het iets toe als de Tafel deze

oppakt en welke onderwerpen worden al voldoende in andere gremia behandeld? De

geselecteerde onderwerpen worden vervolgens aangevuld met input n oplossingen vanuit

alle Zeeuwse besturen, burgers, ondernemers en maatschappelijke instellingen. Hierbij
worden ook partners van buiten onze provincie betrokken die een rol spelen bij

grensoverschrijdende samenwerking.

2. Het gezamenlijk delen van verschenen rapporten, bvoorbeeld zoals dat door de

zorgverkenner is opgesteld, of andere nieuwe ontwikkehngen die heel Zeeland raken, en het

delen van de manier waarop de leden van plan zijn daarmee om kte gaan. Dat kan - eventueel

aanvullend op egen reacties - ook leiden tot de afspraak om via de Tafel een gezamenlijke
reactie of aanpak voor te bereiden en voor te leggen, als dat meerwaarde biedt.

3. Het met elkaar delen van kennis rondom Zeeuwse opgaven en het informeren van elkaar

over hoe elke overheid hiermee omgaat. Er zun al veel voorbeelden te wnden van

succesvolle samenwerkingen binnen bijvoorbeeld de regio's of juist met partuen buiten

Zeeland. Zo werken de Bevelandse gemeenten in de GR De Bevelanden samen op het gebied
van ILT, personeelszaken en Werk, Inkomen en Zorg, heeft het waterschap samen met

Rijkswaterstaat en provincie een projectbureau voor kustversterkingen en zijn er twee

samenwerkingsverbanden voor belastingen. Kennis delen kan er toe leiden dat succesvolle

initiatieven op korte termijn misschien uitgebreid kunnen worden naar meer Zeeuwse

overheden. Leden kunnen daarnaast ook zelf onderwerpen agenderen waarvan zu

verwachten dat er op korte termiJn al concreet samengewerkt kan worden.

En wellicht ten overvloede, maar om alle misverstanden te voorkomen: het gaat bij de Tafel van 15

dus niet om het overdragen van bevoegdheden, niet om het voorbereiden van herindelingen of

bestuurlijke structuurwzigingen en niet om doublures met wat elders al gebeurt. Het gaat wl om

het bepalen van de Zeeuwse toekomst samen met de vijftien Zeeuv.se overheden en de

maatschappij. Mocht een volgend kabinet met nieuwe plannen komen, dan is het Zeeuwse

antwoord: 'Wij werken zelf al aan een toekomstbestendige en daadkrachtige overheid. We weten

welke uitdagingen er zijn, en we hebben daar gezamenlijk oplossingen voor gevonden.' Ook richting

burgers, instellingen en ondernemers laten we op deze manier zien dat de Zeeuwse overheden

weten wat er speelt en samen met de maatschappij zoeken naar oplossingen.

Werkwijze Tafel van 15

De algemene werkwijze van de Tafel van 15 stellen wij ons als volgt voor: de leden van de Tafel zijn

vertegenwoordigers van de colleges van B&W, GS en het db van het waterschap. De leden zorgen

voor terugkoppefing naar de eigen volksvertegenwoordigers, brengen input vanuit de

volksvertegenwoordigers inh bij de Tafel en agenderen ook zelf actief onderwerpen. Bijvoorbeeld over

concrete samenwet k,,lggmogehjkheden, projecten of ontwikkelingen.

Het is van groot belang om de algemene besturen te betrekken bij de Tafel. We zijn van mening dat

succesvol samenwerken alleen bereikt kan worden als we elkaar kennen, ontmoeten en vertrouwen.

We stellen daarom voor om aanvullend op de terugkoppeling van de dageliJks besturen naar de

algemeen besturen ook gezamenlke ontmoetmgen met de raden, het algemeen bestuur van het

waterschap en prowncie op Zeeuwse schaal te organiseren.
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Netwerkbijeenkomst

Met het oog op die ontmoetingen wordt o1 27 mei 2015 een netwerkbijeenkomst georganiseerd,
waarvoor alle Zeeuwse bestuurders worden uitgenodigd. De definitieve uitnodiging volgt nog, maar

wij verzoeken u wel deze datum vast te (laten) reserveren De bijeenkomst is een informeel

ontmoetngsmoment voor de college- en raadsleden van de gemeenten, de nieuwe leden van

dagehjks bestuur en algemene vergadering van het wateschap, en de nneuwe leden van

Gedeputeerde Staten en Provinciale Staten.

Naar een Zeeuwse agenda

Naast kennismaken en netwerken heeft deze bijeenkomst in mei ook een inhoudelijk doel: het

samenstellen van een agenda met onderwerpen waar de Tafel meeaan de slag gaat. De Tafel van 15

zal een aanzet voor een dergelijke agenda voorbereiden op basis van bestaande producten, zoals de

strategische genda van Stuur.qr oep IJzendijke, de uitkomsten van het traject "Gemeente 2020" en

Zeeland 2040. Daarbij wordt goed bekeken voor welke onderwerpen een eventuele plaatsing op die

agenda wel en niet iets toevoegt. Die aanzet voor een agenda wordt vooraf toegestuurd aan alle#

genodigden Alle bestuurders kunnen gedurende de avond reageren op de onderwerpen en

aaf;vdllen als een opgave nog ontbreekt Daarnaast zullen een paar voorbeelde=, van succesvolle

samenwerkingen gedeeld worden deze avond ter inspiratie.

De Zeeuwse Agenda moet van heel Zeeland zijn, niet alleen van de overheden. Om burgers,

bedrijven en instellingen te betrekken bij de agenda wordt gedacht aan het orgamseren van

themahjeenkomsten waar de opgaven interactief verder worden ultgediept, waar ideen ontstaan

en naar oplossingen wordt gezocht De themabijeenkomsten, waarvoor ook partners van buiten de

prownce kunnen worden uitgenodigd, moeten inspireren en enerRie geven. Over de precieze

invulling van de netwerkbnjeenkomst en de themabijeenkomsten en de route naar een gedeelde
Zeeuwse "gro,agenda" ontvangt u uiteraard in de loop van het jaar nog amnvullende t£ nchten

Met vriendelijke groet, /
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Drs. J.M.M. Poiman

Voorzitter Tafel van 15
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